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Maandelijks Nieuwsblad voor Garmerwolde, Thesinge en omstreken

49e jaargang - mei 2023

Waarom Theo Spijker 
aardbeien op het wad zet

Aardbeien op het wad, dat is de raadselachtige titel van het boek 
dat Theo Spijker uit Garmerwolde schreef. Het is zijn debuut als 
schrijver en hij vertelde er onlangs over op RTV Noord.  
Wie is Theo Spijker, waarom schreef hij dit boek en wat doen die 
aardbeien op het wad? 

Er lijkt een trend te bestaan onder Garmerwolder auteurs om over fruit te 
schrijven. Schreef Rogier Verhagen onlangs over appels in zijn  Groninger 
Kroon, Atlas van Groninger Appelrassen, Theo Spijker kiest voor 
zomerkoninkjes. Maar dit wordt geen verhaal over aardbeiensoorten …

Op 19 april was Theo te gast in het programma Noord Vandaag van 
RTV Noord om te vertellen over zijn boek. Een paar dagen later ga ik op 
pad om het boek te kopen, bij de schrijver aan huis. Op straat kom ik 
hem tegen, vlak bij zijn huis. Eenmaal binnen, aan de keukentafel, krijg 
ik koffie en een krentenbol. Dat gebeurt je niet in de boekhandel. Op de 
keukentafel liggen pakketjes boeken klaar die naar boekhandels op de 
eilanden gaan. Theo en zijn partner Hildemarie, ze zitten er nog vol van: 
de verschijning van het boek, het tv-optreden en de officiële presentatie 
die een paar dagen later zal plaatsvinden. Theo vertelt zo veel dat het 
bezoek al bijna uitloopt op een interview. Al heb ik geen pen en papier 
bij me, en al vertelt Theo in sneltreinvaart, dit is het verhaal: 

Hoe het begon 
Eerst maar even kennismaken. Theo woont in Garmerwolde, aan de 
Dorpsweg op nummer 11, tegenover het doktershuis. In zijn werkzame 
leven was hij tot voor kort bloemenhandelaar. Begin jaren tachtig begon 
hij voor zichzelf als ambulant bloemenhandelaar. ‘Als een soort 
SRV-man (De SRV-wagen was een rijdende kleine supermarkt, red.) 
reed ik door de straten, met een grote bel kondigde ik luid mijn komst 
aan.’ Later reed hij niet meer door de straten, maar verkocht hij bloemen 
vanuit zijn wagen bij bejaardentehuizen, en had hij onder meer restau-
rants en ziekenhuizen als vaste klant. 
Het wadlopen ontdekt hij eigenlijk bij toeval, vertelt hij in zijn boek. In 
augustus 1996 neemt hij zijn vader en zijn vrouw en kinderen mee voor 
een uitje naar Pieterburen, naar de zeehondencrèche van Lenie ’t Hart. 
Aan de overkant van de crèche ziet hij het kerkgebouw waarin de 
Stichting Wadloopcentrum Pieterburen zit. Hij haalt daar een folder over 
wadlopen uit een plastic doosje en stopt die in zijn kontzak. 
Een week later maakte hij zijn eerste wadlooptocht, met een heel grote 
groep. ‘Vanaf die eerste dag, die eerste kennismaking met het wad die 
als een betovering in mijn hoofd is blijven hangen, zit het wadvirus in 
mij’, schrijft Theo in het eerste hoofdstuk van zijn boek. 
‘Toen ik me de week daarop voor een tocht naar Rottumeroog wilde 
inschrijven, zat die vol’, vertelt Theo. ‘Ik bleef aandringen. Toen zeiden 

Theo op het wad (foto Ton Bouchier)

ze daar: ‘Als je het zo leuk vindt, waarom word je dan zelf geen gids?’ 
Zo gezegd, zo gedaan. Ik heb theorie- en praktijkexamen gedaan en 
werd aspirant-gids, hulpgids en uiteindelijk hoofdgids. Bijna elf jaar was 
ik gids voor de stichting. Maar van wadlopen met grote groepen, kreeg 
ik op een gegeven moment genoeg. Soms zijn de groepen zo groot, dat 
je als gids nauwelijks in kunt gaan op alle vragen. Of dat er geen ruimte 
is om te genieten van de rust van het wad. Toen ben ik mijn eigen bedrijf 
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begonnen: Wadlopen met kleine groepen. Zo heet ook mijn website, die 
nog gebouwd is door oud-dorpsgenoot Ard Agteresch.’ 

Lang proces
Theo heeft in zijn leven veel en veel verschillende dingen gedaan. Een 
eigen bedrijf als bloemenhandelaar en als wadloper opgezet, de 
schilderkunst beoefend, marathons gelopen, gekookt als hobbykok, 
cultuurwetenschappen aan de Open Universiteit gestudeerd. En nu dus 
een boek geschreven. ‘Tien jaar geleden ben ik begonnen aan een 
opleiding aan de Schrijversvakschool. Het laatste jaar heb ik niet 
afgemaakt. Ik wilde gewoon écht aan de slag, met een écht boek. Maar 
dat werk stagneerde. Toen moest ik aan een schriftje denken waarin ik 
anekdotes over wadlopen in slechts een paar zinnen had opgetekend. 
Hup, ik aan de slag. Het was december 2020, coronatijd. Weinig mocht, 
veel zaken dicht, beperkt bezoek, dus een uitgelezen tijd om te 
schrijven. Meters maken. De eerste versie was dan ook in vierenhalve 
maand af. Zomers schrijf ik niet, dan ben ik druk met gidsen op het wad 
en met de tuin. Eind september begon ik met herschrijven, schaven en 
aanpassen. En opnieuw herschrijven, schaven en aanpassen … Totdat 
ik vond dat het boek klaar was. Dat was in april 2022.’

In de studio
We schakelen even over naar de uitzending van RTV Noord op 19 april. 
Zijn tv-debuut maakte Theo al eerder, in 2022. Dat was in het programma 
Expeditie Nederland, een coproductie van Omroep Max en regionale 
omroepen. Verslaggever Eva Hulscher van RTV Noord maakte de 
bijdragen vanuit Groningen, met onder andere een uitzending over stilte. 
Daarin gaat zij met Theo mee op een verkenningstocht over het wad bij 
Noordpolderzijl. 
Deze keer bleef Theo op het droge en vonden de live-opnames plaats in 
de studio. ‘Ik werd daar erg goed ontvangen, er hing een prettige sfeer. 
Eerst ging ik naar de visagiste. Die knipte zelfs mijn wenkbrauwen bij. 
De verdekt opgestelde camera’s werden automatisch bestuurd vanuit de 
regiekamer, dus geen cameramensen in de studio. Door de aangename 

Het eerste exemplaar werd 28 april in ’t Zielhoes in Noordpolderzijl 
aangeboden aan Lutz Jacobi, voormalig Tweede Kamerlid en voormalig 
directeur van de Waddenvereniging (foto Herman Spier)

verlichting voelde de ruimte aan als een knusse huiskamer. Hierdoor 
voelde ik me steeds meer op m’n gemak. Wel moest ik met de stoel 
helemaal tegen de tafel aan zitten. Blijkbaar zit je dan mooi rechtop aan 
tafel. Ik had van tevoren tegen niemand gezegd, dat ik naar de studio 
ging. Ik dacht: dan kijkt er ook niemand, dat scheelt weer in de zenuwen.’

Het aardbeienmoment
‘Voor ik naar de studio ging kocht ik aardbeien. Er was nog net één 
doosje met van die mooie, rode Hollandse aardbeien bij de Agrishop.  
De regieassistente kwam aan met een wit bord, waar ze de aardbeien 
allemaal mooi op rangschikte. Dat moest van de regisseur. Maar dat 
was niet mijn bedoeling. Dus moest ze de aardbeien weer in het doosje 
doen. Ik wilde het precies zoals ik het in echt ook doe. Als ik met een 
groep op pad ben, zet ik op een gegeven moment een doosje aardbeien 
op de bodem van de Waddenzee neer. En vraag de mensen wat hun 
opvalt. ‘De rode kleur,’ zeggen ze dan. ‘Precies’, ga ik dan verder. ‘Het 
wad bestaat uit vele tinten grijs, iemand kwam zelfs tot vijftig tinten en 
heeft er een boek over geschreven.’ Korte stilte. ‘Zie je dertig dozen 
aardbeien in een supermarkt, dan valt dat je niet op. Maar één doos 
zomerkoninkjes in het grijs op de bodem van de Waddenzee, en je 
beseft hoe kleurloos het wad is. Of hoe kleurrijk het land.’ 

Of er een volgend boek komt? Theo is het zeker van plan. Al zit hij nu 
nog helemaal vol van alles rondom de lancering van dit boek. ‘Ik word er 
’s nachts wakker van, en dan spookt er van alles door mijn hoofd.’

Anne Benneker 

Aardbeien op het wad - Wadloopverhalen van de gids, de deel-
nemers en de getijden (211 blz.)

Op de achterflap van het boek staat: In ‘Aardbeien op het wad’ heeft 
wadloopgids Theo Spijker ervaringen met deelnemers vastgelegd. 
Humor, drama en informatie over het wad en wadlopen zijn vaste 
bestanddelen van de verhalen. Net als zijn liefde voor het wad.  
Heb je nog nooit wadgelopen, dan wil je dat na het lezen van dit boek 
gegarandeerd gaan doen. Ken je het wad al van dichtbij, dan is het 
een feest van herkenning. Aan Aardbeien op het wad werkten twee 
dorpsgenoten mee: de illustraties in het boek zijn van Tineke Meirink, 
de foto op de achterflap is gemaakt door Ton Bouchier. Je kunt het 
boek bestellen door een mail te sturen naar trspijker@email.com.  
Zet je naam, adres en telefoonnummer in de mail. Als je in de buurt 
woont, bezorgt Theo het boek bij je thuis.

Er is een aan- en afvoerweg met granulaat aangelegd (nog niet 
helemaal klaar); er moet nog geasfalteerd worden. De nieuwe dijk is ook 
al mooi op weg om klaar te zijn. Het oude kleigat blijft, dit stukje natuur 
wordt gespaard. Even voorbij het Wierengabos hebben ze de vroegere 
meander, de Oude Kwens, hergraven.
Deze maand zijn de dubbele schuren op Grasdijkweg 18 in andere 
handen overgegaan. Ecorus Energy is nu de eigenaar. Dit (zonne)
energiebedrijf gaat hier kantoor houden en materialen opslaan. Ook 
vindt van hieruit de beveiliging plaats.

Sieb-Klaas Iwema

Het oude kleigat 
(foto Sieb-Klaas Iwema) 

Wat gebeurt er op het zonnepark?
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Eind februari is het rapport van de Enquête
commissie Groningen gepubliceerd en kon
den we in Dorpshuis de Leeuw meekijken. 
Twee maanden later was er een bijeenkomst 
om de plannen met Groningen te delen. 
En weer in Dorpshuis de Leeuw! We praten 
er over met Richard Oude Breuil, vrijwillig 
beheerder van het dorpshuis. 

Richard werd een week voor de bijeenkomst 
benaderd door het Groninger Gasberaad. Of de 
grote zaal beschikbaar was op dinsdag 26 april. 
Want er zou een bijeenkomst georganiseerd 
worden, waarbij de regering de plannen voor 
Groningen zou komen toelichten. Om een en 
ander goed te laten verlopen kreeg Gasberaad 
van het ministerie een draaiboek, waarin alles 
strak gepland was en precies aangegeven hoe 
het moest gaan verlopen. Het café moest leeg 
zijn! Die ruimte moest gereserveerd zijn voor 
alle pers die aanwezig zou zijn. De aankleding 
voor de grote zaal was ook duidelijk: in eerste 
instantie een theater opstelling, met daarachter 
statafels met room witte rokken. (Champagne-
kleur hebben we wel, is dat ook goed?) Een 
grote tafel aan het hoofd van de zaal met een 
kleed. Later moest er ruimte komen zodat er 
door elkaar gelopen kon worden en de hoge 
heren tussen het volk konden rondlopen om 
met ze te kunnen praten.

Op maandag werd de zaal ingericht zoals 
voorgeschreven. Alleen het volksdansen van 

Rutte in Garmerwolde 
In gesprek met Groningen

de dinsdag ochtend zou wel gewoon doorgaan. 
Daarvoor kon heel goed nog ruimte gemaakt. 
Maar hierbij had men niet gerekend met de 
NOS! De NOS was er veel te vroeg en nam 
posities in buiten het draaiboek om. Het volks-
dansen werd uitgebreid gefilmd. We hebben 
het jammer genoeg in geen enkele reportage 
teruggezien. Eigenlijk ontstond er in de aan-
loop van de bijeenkomst een redelijke chaos. 
Er waren ineens statafels met zwarte rokken 
en bloemen uit Den Haag in vazen uit Den 
Haag. Het kleed op de tafel moest langer – tot 
op de grond – én het moest nog wel even strak 
gestreken worden! Henk Vliem nam het mee 
naar huis en het kleed kwam gestreken terug.

Het publiek heeft daar niet veel van gemerkt. 
Het was druk in De Leeuw. Er waren vrij veel 
mensen van buiten het dorp, maar er waren 

De perswagens staan 
klaar voor de 
live-uitzending van de 
beelden die binnen 
worden geschoten.

Voorzitter van het Groninger Gasberaad Jan Wigboldus aan het woord. 
Rutte en Vijlbrief horen toe vanachter de tafel met vers gestreken kleed.

Een kijkje in de persruimte
(foto’s Sieb-Klaas Iwema) 

zeker ook Garmerwolders in de zaal. Van 
tevoren klonken er in de gesprekjes nogal wat 
sceptische geluiden: wat viel er hier te 
verwachten? Het uiteindelijke resultaat stemde 
niet iedereen tevreden, maar er klonken wel 
positieve geluiden over staatssecretaris 
Vijlbrief. Zijn betrokkenheid was duidelijk en 
dat werd ook gezien. Maar, zoals Luuk Knol 
aangaf tijdens een gesprekje: ‘Hoe eeuwig is 
Vijlbrief? Rutte wel…’
In het café bleef de pers om de verslaglegging 
te doen en te wachten tot de live-uitzendingen 
van ’s avonds. De grote zaal kon worden 
‘afgebroken’. De bloemen gingen retour naar 
Den Haag, Mark Rutte kreeg bitterballen mee 
voor onderweg. Uiteindelijk was het een prima 
middag.

Marian Baarda

Vrienden van de eetlust!
Net als voorgaande jaren zal ook dit jaar de  traditie van het Lopend Eten 
in Thesinge worden voortgezet en wel op zaterdagavond 7 oktober 
2023. Het verschijnsel Lopend Eten komt in allerlei vormen steeds vaker 
voor, maar u bent bij deze uitgenodigd voor de enige echte: die van 
Thesinge! De tijd gaat snel en daarom willen wij u nu al wijzen op het 
in schrijf formulier dat deze zomer huis aan huis wordt verspreid. Dat zal 
begin september gebeuren, wanneer iedereen terug is van vakantie. 
Daarna verwerken we alle gegevens, stellen we de deelnemers op de 
hoogte van hun zorgtaken en verstrekken de laatste informatie.  
Voor de vele nieuwe inwoners van ons dorp: op het inschrijfformulier 

Lopend Eten Thesinge: voor de dertiende keer!
staat duide lijk uitgelegd wat de bedoeling is van Lopend Eten en wat je 
kunt doen om eraan deel te nemen. Als je daar niet op kunt wachten, 
loop dan even bij ons langs (G.N. Schutterlaan 29 in Thesinge) of bel 
ons (050 302 2001).

De organisatie van de actie Lopend Eten, zoals bekend een hoogtepunt 
in het Thesinger uitgaansleven, wenst u een stralende zomer, een 
ontspannende vakantie en tot ziens aan tafel op 7 oktober. Let op: de 
prijzen rijzen alom de pan uit, maar deelname aan Lopend Eten blijft 
spotgoedkoop!

Christien Huizinga / Ton Heuvelmans
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Carol Beukema en Hans de Kleine hebben 
ruim veertig jaar op verschillende  plekken 
in de stad gewoond. Sinds februari dit 
jaar wonen zij met veel plezier aan de G.N. 
Schutterlaan 5 in Thesinge. 

Een prachtig plekje
Het is direct te merken dat Carol en Hans blij 
zijn met hun nieuwe onderkomen. Het huis ligt 
prachtig langs het maar. Aan de voorkant kijk je 
over de brug en over De Dijk naar de klooster-
kerk. Door het grote achterraam kijk je via een 
inpandige veranda uit over de velden. ‘Een 
vriend van ons was voor zijn pensionering 
architect. Hij zag de woning en had het geniale 
idee om het huis aan de achterkant open te 
maken, zodat buiten naar binnen gehaald 
wordt’, vertelt Carol. Hans en Carol waren 
enthousiast over zijn plannen en vonden een 
aannemer die al vlug aan de ingrijpende klus 
kon beginnen. Beiden hebben ervaring met 
klussen en hielpen mee waar het kon. Omdat 
het huis zo centraal in het dorp ligt, hadden zij 
tijdens het klussen geen gebrek aan belang-
stelling. Die contacten in het dorp waarderen 
zij enorm. Het viel hun ook op dat als je het 
dorp binnen rijdt mensen elkaar groeten. Iets 
wat ze in de stad niet meer zo gewend waren. 
Het huis is volgens hen nog niet helemaal klaar 
maar het resultaat mag er zijn. Het huis is 
levensloopbestendig en dankzij de informatie 
van EcoThesinge konden zij profiteren van 
enkele subsidies om het huis te verduurzamen.

Tot voor kort echte Stadjers, maar nu niet meer
Hans is geboren in Utrecht en Carol in 
 Manchester. Beiden zijn opgegroeid in Paters-
wolde. Daarna hebben zij jarenlang op verschil - 
lende plekken in de stad gewoond. Hun volwas-
sen zoon en dochter zijn in de stad opge groeid 
en wonen er met hun beide partners. Vlak voor 
de coronatijd kochten Hans en Carol een huis 
in Helpman. Ze houden van klussen en hebben 
dat huis samen opgeknapt. Vanuit  Helpman 
maakten ze tijdens de corona-periode regel-
matig fietstochten, genoten van de mooie 

Nieuwe bewoners Thesinge

 Groningse kerken en leerden zo de oostkant 
van de stad kennen. Carol herinnert zich dat 
ze, als ze door Thesinge fietsten, regelmatig 
even op de brug van het uitzicht genoten. 
Toen de pandemie was afgelopen kwam de 
drukte in de stad af en toe op hen af. Vrienden 
kochten een huis in Lageland en zo kwam bij 
hen ook het idee op om naar het platteland 
te verhuizen. Op Funda zagen ze op een 
gegeven moment dat de woning te koop stond. 
Ze herkenden het huis niet zozeer maar wel 
het plekje bij de brug met het uitzicht over het 
water. Zo kwam van het een het ander. 

Nooit meer weg
Hans studeerde procestechniek en geeft als 
procestechnoloog natuur- en scheikunde aan 
het Noorderpoortcollege locatie Zernike. 
Carol is werkzaam geweest als bibliothecaris in 
gevangenissen en werkte daarna als kwaliteits-
functionaris in de zorg. 

Beiden houden van tuinieren, wandelen en 
fietsen. Zij hebben fietstochten gemaakt naar 
de Middellandse Zee, Rome en naar Boeda-
pest. ‘We hadden een tentje mee en verder 
alles bij ons’, vertelt Hans. Met de fietsen op de 
trein maakten zij rondritten door Zweden en 
Italië. Ook gaan zij graag naar de film. En na 
zoveel jaren in de stad genieten zij er nu van 
om vanuit de stad weer naar de ruimte en de 
rust te fietsen. 
Vroeger bouwde Hans graag vliegers. Hij werd 
gefascineerd door het weer en de wind. Dat is 
nog steeds zo en toen hij bij molen Germania 
zag dat er vrijwilligers gevraagd werden, wekte 
dat zijn belangstelling. Wie weet zien wij hem 
in de toekomst in wat voor functie dan ook bij 
de molen. 
Eén ding is zeker, zij willen naar eigen zeggen 
‘hier nooit meer weg’. 

Irene Plaatsman

Hans en Carol in hun, tot veler verrassing, openblijvende veranda. Dit biedt een schitterend 
uitzicht over achterliggende landerijen. (foto Koos van de Belt) 

In de G&T Express kunt u regelmatig lezen over activiteiten van de 
Stichting Leefomgeving  Thesinge (SLT). De stichting zet zich in voor de 
kwaliteit van de leefomgeving in Thesinge en omstreken. Denk bijvoor-
beeld aan natuurbehoud, energietransitie, natuurinclusieve landbouw en 
woningbouw. 
Recent hebben de leden van SLT zich vooral beziggehouden met de 
gebiedsverkenning die de gemeente, samen met de bewoners, wil ontwik-
kelen voor het gebied rondom Thesinge. Samen met Dorpsbelangen 
Thesinge organiseerde SLT een bijeenkomst met de dorpsbewoners over 
hun wensen op het gebied van wonen, energie, landbouw, natuur en 
recreatie in en om het dorp. Tevens waren er twee bijeenkomsten van ons 
met vertegenwoordigers van de gemeente Groningen ter voorbereiding 
op de door de gemeente Groningen georganiseerde bijeenkomst over 
de gebiedsverkenning. Dit is een van de manieren waarop we invloed 
proberen uit te oefenen op het gemeentelijke proces en/of beleid. Want we 
weten uit ervaring dat je hier niet vroeg genoeg bij betrokken kunt zijn. 
Maar dit soort activiteiten vraagt om een enthousiaste groep bestuursleden 

Stichting Leefomgeving Thesinge zoekt nieuwe bestuursleden!
die bereid en in staat is zich voor een goed beleid rond plannen voor de 
leefomgeving in te zetten. SLT kent op dit moment 5 bestuursleden (Cees 
van der Gaag, voorzitter; Joline Bosmans, secretaris; Yvonne Schouteten, 
penningmeester; Sabine Otten en Chrétien Schouteten, algemeen 
bestuursleden). Het bestuur komt gemiddeld elke drie weken anderhalf uur 
bij elkaar om belangrijke onderwerpen te bespreken en activiteiten te 
plannen. Maar gezelligheid en tijd voor koffie, thee, en een goed gesprek 
is er ook altijd. We zijn een leuke, gemotiveerde club mensen!
Het zou fijn zijn als er nog een of twee mensen bij het bestuur zouden 
willen aansluiten om nieuwe perspectieven en inzichten in te brengen. 
Graag zouden we daarom ook jongere dorpsbewoners in het bestuur 
willen zien; op dit moment zijn de leden allemaal actieve 60-plussers. 
Nieuwsgierig geworden? Gemotiveerd om aan te schuiven? Laat het ons 
weten door een mail naar leefomgeving.thesinge@gmail.com. Wij kunnen 
vervolgens een afspraak maken om meer te vertellen en met elkaar kennis 
te maken.

Namens SLT, Joline Bosmans
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Koningsdag in Garmerwolde

Een sfeerimpressie van de dag. De sprong van Kees Brak; De fierljep-
stok, die na de sprong van Kees brak…; Richard en Richard – tevens 
elkaars buurman – tijdens de twee lingenrace (foto’s Sieb-Klaas Iwema) 
En de koningsdaghandel (foto Patrizia Meijer)

Een gezellig samenzijn met een vrolijke noot, 
dát was Koningsdag 2023! Twee jonge 
bezoekers hesen de vlag, terwijl de Trekpad-
bloazers de mensen prachtig begeleidden bij 
het zingen van de twee bekendste volks-
liederen. De oranjebitter is nog nooit zo snel op 
gegaan en er moesten in allerijl nieuwe flessen 
van huis gehaald worden. Er gingen dien bladen 
rond met koffie, thee, limonade en oranjegebak 
en er steeg een gezellig geroezemoes op.
Toen was het tijd voor andersoortig vertier. Op 
de mooi verzorgde jeu-de boules-baan werd 
fanatiek gemikt op de but, er werd onder meer 
gesjoeld, gewicht geschat, en er werden allerlei 
spulletjes verkocht en bootjes gevouwen. Het 
thema was ‘De Kameleon’ en de tweelingen-
race was een vrolijke uitdaging. Tot slot ging 
alle aandacht naar de sloot: fierljeppen! Voor alle durfallen klonk er luid 
applaus en gejuich, het luidst bij de natte pakken. Wat een feest! 
Lieve dorpsgenoten, bedankt voor jullie inzet en jullie komst!

Annemieke en Maud van de Activiteitencommissie Dorpshuis, en Maike
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foto’s  Mariëlle Kiewiet, Sietze Vliem  

 Korrie de Vries, Mariëlle Kiewiet 

Dankzij het voorbereidende 
en uitvoerende werk van de 
mannen van het Oranje comité 
was het in Thesinge weer 
een Koningsdag als vanouds. 
Muziekgezelschap De Bazuin 
liep musicerend door de straten 
van het dorp, gevolgd door 
kinderen op versierde fietsen, 
steps en skelters. Aangekomen 
op het sportveld werden het 
 Wilhelmus en het Grunnens 
Laid gezongen en daarna was 
de koffie klaar op het Oranje 
Comité Koningsdag terras. 
De kinderen vermaakten zich 
prima op de luchtkussens 
en door mee te doen aan het voor hen geor-
ganiseerde spel programma. Tijdens en na het 
verorberen van broodjes en gehaktballen, werden 
er volop overtollige spullen verkocht op de kleed-
jesmarkt.  
Het jeu de boules toernooi was 
een leuke activiteit voor jong 
en oud. In tweetallen werd 
gestreden om de enige echte 
OC-wissel bokaal De Kroon. 
Deze keer gewonnen door 
Rik en Rob die deze trofee 
voor een jaar aan een nabije 
 lantaarnpaal kunnen beves-
tigen. 
Met de prijsuitreiking en nazit in 
Trefpunt werd deze gezellige 
dag afgesloten. 

Roelie Karsijns

De oprichters hebben in 1898 vast niet voor zien 
dat Christelijk Muziekgezelschap De Bazuin 
haar 125-jarig jubileum in 2023 zou vieren. En 
daarmee is deze fanfare de oudste in de stad 
Groningen. Na moeilijke tijden in de jaren 70 is 
De Bazuin nu een bloeiende muziekvereniging, 
met ongeveer veertig, veelal jonge muzikan-
ten. In partyboerderij ’t Hof van Scharmer 
werd op 13 mei het jubileum gevierd met een 
reünie, receptie en ’s avonds een spetterend 
jubileumconcert. De zaal was stijf uitverkocht 
en onder het publiek bevonden zich meerdere 
Thesingers.
Mede doordat Lammert Plijter en zijn zus Titia 
in dit korps spelen heeft deze vereniging een 
hechte band met Thesinge opgebouwd. 
Koningsdag, intocht van de goedheiligman, 
kerstnachtdienst; bij deze activiteiten zijn de 
muzikanten van De Bazuin regelmatig present 
in Thesinge. Zolang Nederland nog geen 
republiek is, Sinterklaas nog steeds Thesinge 
blijft bezoeken en kerstnachtdiensten nog 
doorgang vinden, hopen we in Thesinge te 
kunnen blijven genieten van hun optredens.

Koos van de Belt

125 jaar muziekkorps De Bazuin

De Bazuin verzorgde in Scharmer een spetterend jubileumconcert. Lammert Plijter (vijfde van 
rechts) speelde op de es bas - dat hij het mooiste instrument van het korps noemt - zijn noten mee 
(foto Koos van de Belt)

Koningsdag in Thesinge
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Uitje Garmerstee
Ter afsluiting van het seizoen togen we op 
donderdag 11 mei met zestien personen in 
vier auto’s naar het Klokkengieterijmuseum 
in Heiligerlee. De klokkengietersfamilie Van 
Bergen uit Lotharingen vestigde zich in 1862 
op deze locatie. Tot 1980 werden hier vele 
luid- en carillonklokken gegoten; ook werden er 
torenuurwerken en brandspuiten gemaakt. In 
1986 werd de gieterij een museum. 

We werden ontvangen in de vroegere gietkuil. 
Na een korte introductie door de gids zagen 
we op een film hoe vroeger een klok werd 
gegoten. Dat was zwaar werk onder extreem 
hoge temperaturen! Vervolgens bewonderden 
we vele klokken in allerlei soorten en maten. De 
gids wees op het verschil in klank: helder, dof; 
dit is afhankelijk van het gebruikte materiaal 
en eventuele beschadiging van de klok. Een 
bronzen klok bestaat voor 80% uit koper en 20% 
tin. Hoe dunner de klok, hoe lager de toon. 
In de Tweede Wereldoorlog zijn veel klokken 
opgeëist door de Duitsers om ze te versmel-
ten tot oorlogsmateriaal. De klokken werden 
ingedeeld in groepen. De meest belangrijke, 
beschermde klokken kregen de letter M (Monu-
ment), de jongere klokken de letter A en de wat 
oudere en meer waardevolle klokken de letter 
B. De klokken die door hun historische waarde 
zo lang mogelijk gespaard moesten worden, 
kregen de letter C. 
Na de oorlog hadden de gieters het druk met 
het maken van nieuwe (kerk)klokken. Een 
torenuurwerk heeft eigenlijk twee uurwerken: 
eentje voor het aangeven van de tijd en een 
voor het slagwerk. Op dit moment zijn er nog 
twee klokkengieterijen in Nederland: in Asten 

(Noord-Brabant) en Finsterwolde; klokgieter is 
een uitstervend beroep.
Een van de pronkstukken van het museum is 
een grote speeltrommel met maar liefst 4000 
gaatjes. Het 49-kloks carillon, een monument 
voor de Eerste Wereldoorlog (1914-1918, 
Nederland bleef toen neutraal) speelt elk kwar-
tier en kan ook handmatig worden bespeeld. 
In tegenstelling tot de Tweede Wereldoorlog 
zijn er in Nederland voor deze oorlog slechts 
twee monumenten, er is er ook een in Scheve-
ningen.

Gietdemonstratie
Na een kop koffie of thee met gebak in de 
Brasserie volgde een leuke en interessante 

gietdemonstratie om te laten zien hoe een klok 
vroeger werd gemaakt. Op de vraag wie wilde 
helpen, bood Abel Menger zich aan. Nadat de 
mal geheel was opgevuld met rood zilverzand 
(‘Goud vaststampen, geef der mor n flinke klap 
op!’) goot Abel het hete tin (238 graden) er in 
een keer in een vloeiende beweging in. En ja 
hoor … na even wachten en voorzichtig 
uitkloppen, kwam er een prachtig klokje 
tevoorschijn.

Vervolgens stapten we weer in de auto en 
reden via een toeristische route naar Harry’s 
Eetcafé in Engelbert, waar we genoten van 
een uitstekend diner.

Hillie Ramaker-Tepper

Onder aandachtige observatie van de groep, giet Abel Menger het gloeiend hete, vloeibare tin in 
de mal (foto Sieb-Klaas Iwema) 

Wandelen met 
Dorpshuis de Leeuw? 
Ja, u leest het goed. De activiteitencommissie van Dorpshuis 
de Leeuw organiseert allerlei activiteiten, en daarbij horen ook 
wandelingen. 
Op 21 mei stond een groep wandelaars in alle vroegte op om 
mee te wandelen met de Vroege Vogels wandeling onder 
leiding van vogelaar Joke de Jong. 
De volgende wandeling is een eco-wandeling en staat gepland 
op vrijdagavond 23 juni om 19.00 uur. Deze keer heeft Piet van 
Zanten van Het Geweide Hof de leiding. 
Piet is een biologische akkerbouwer en zal laten zien welke 
gewassen hij verbouwt en waarom. Ook gaat hij iets vertellen 
over de vereniging voor agrarisch natuurbeheer Ons Belang. 
Piet is een groot verteller, zijn familie woont al generaties lang 
in Garmerwolde, dus een beetje historie over Garmerwolde zal 
zeker aan bod komen. 
We verzamelen om 19.00 uur bij de boerderij van Pelleboer, 
Dorpsweg 31. 
Voor meer informatie en aanmelden: 
aafkekooi@kpnplanet.nl.

Activiteitencommissie Dorpshuis
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Vv GEO bestaat 75 jaar!
Inmiddels hebben wij al twee succesvolle feestjes met 
elkaar mogen vieren. Na een gezellige avond met een 

kennisquiz over de historie van de club en een verloting was er zaterdag 
13 mei een geslaagde receptie. Op dezelfde dag werd aansluitend aan 
de wedstrijd van ons eerste team het verlengingscontract met de 
hoofdtrainer Leendert Nieborg ondertekend. Wij zijn blij dat Leendert 
ons vlaggenschip nog een jaar wil trainen. 

In de komende maanden staan er nog meer feestelijkheden op het 
programma dus schrijf onderstaande data in de agenda en geef je tijdig 
op!
•  Zaterdag 17 juni: Traditionele slotzaterdag. Het ochtendprogramma is 

voor de jeugd en het ouder-kind penaltybokaal is weer terug. Alle 
jeugdleden kunnen hier met een ouder (of diens volwassen vervan-
ger) aan deelnemen. In de middag is er een voetbaltoernooi voor de 
18+ jeugd (18-80 jaar) 7 x7 en aansluitend zal er voor de volwasse-
nen een BBQ klaar staan. 

•  Zaterdag 8 juli & zondag 9 juli: Jeugdweekend voor de jeugdleden en 
ouders.

•  Vrijdag 8 september: Onze jaarlijkse feestavond voor de vrijwilligers 
en sponsoren, dit jaar in het teken van het 75-jarige jubileum.

•  Zaterdag 14 oktober: Bierfest.

Zoals je kunt zien een divers programma voor jong en oud. Voor de 
laatste stand van zaken verwijzen wij je naar onze website waar de 
activiteiten verder worden toegelicht www.vvgeo.nl

Op dit moment zijn de voorbereidingen voor het nieuwe seizoen in volle 
gang. Inmiddels hebben wij de zekerheid dat er enkele nieuwe spelers 
onze seniorenteams komen versterken. Voor de jeugd zijn wij ook druk 
bezig en zoals het nu lijkt wordt er met ingang van het nieuwe seizoen 
gestart met een meidenteam (13-16 jaar). Daarnaast worden de andere 
jeugdteams nog ingedeeld. Wij zijn nog op zoek naar meiden en 
jongens (4 t/m 17 jaar). Mocht je zelf willen, of ken je iemand die zin 
heeft om bij de gezelligste club in de regio te komen voetballen, verwijs 
ze dan door naar vv GEO!
Wij hopen je binnenkort te mogen ontvangen op ons sportpark.

Bestuur vv GEO, ‘een club met ballen’

 Voorzitter Arjan Leijssenaar heeft tijdens de receptie op 13 mei van de 
KNVB een jubileumvlag in ontvangst genomen

 Onder toeziend oog van voorzitter Arjan Leijssenaar en enkele 
spelers heeft trainer Leendert Nieborg zich ook het komende voetbal-
seizoen aan GEO verbonden (foto’s Koos van de Belt)

Ze zaten jarenlang bij elkaar in de klas op de OBS in Garmerwolde 
en in hetzelfde elftal bij GEO. Na vijftien jaar zagen Charlotte 
Benneker en Robin ter Veld elkaar terug op het voetbalveld van 
Hercules in Utrecht.

Zondag 7 mei stond er een bijzondere 
voetbalwedstrijd op het programma bij 
USV Hercules: een oefenwedstrijd 
tussen het Nederlands Amputatie 
Team, het team van Robin, tegen 
USV Hercules vrouwen 2, het team 
van Charlotte. Wim en ik, ouders van 
Charlotte, waren erbij.
Amputatievoetbal bestaat sinds 
enkele jaren in Nederland en wordt 
zowel op nationaal als internationaal 
niveau gespeeld. De spelregels zijn 
iets anders dan in het reguliere 
voetbal. Zo wordt er bijvoorbeeld op 
een kleiner veld gespeeld, is er geen 
buitenspelregel, beschikt de doelman 
over één arm en spelen de zes 
veldspelers zonder protheses, maar 
mét krukken.

Wedstrijd van oude bekenden
Voormalig GEO-juniorlid Robin ter Veld speelt al vanaf de oprichting bij 
het Amputatie Team. Zijn vader Jannes voetbalde jaren bij GEO 3 en 
speelt nu bij het GEO Walking Football team, de GEO OldStars. Jannes, 
verzorger van het team, en Robin reizen bijna elke zondag naar Vleuten 
voor de training. Met enige regelmaat speelt het team (internationale) 

wedstrijden in binnen- en buitenland. 
Het team wil graag meer oefen-
wedstrijden spelen en dus vroeg 
Jannes aan Charlotte of het mogelijk 
was een wedstrijd tegen haar team te 
organiseren in Utrecht. En dat kon. 
De mannen lieten mooi voetbal zien 
met hard inspelen en goede bal-
controle. Het was de eerste keer dat 
ze tegen een vrouwenteam speelden 
en het viel ze niet tegen. Het werd 
een leuke, sportieve wedstrijd waarbij 
de vrouwen er met de winst vandoor 
gingen. De eindstand werd 4-1. 
Daarna werd er nog gezellig 
na gepraat en afgesproken om vaker 
tegen elkaar te gaan spelen. 

Anne en Charlotte Benneker
V.l.n.r. Wim Benneker, dochter Charlotte, Robin en zijn vader 
Jannes (foto Egbert Nieuwland)
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Op 10 mei hield EcoThesinge een goed bezochte Algemene Leden
vergadering. Naast het inhoudelijk en financieel terugblikken en 
vooruitkijken, is de start van het eerste zonnedak op een van de 
schuren van Oudman Landbouwmechanisatie het belangrijkste 
onderwerp van de avond.

Het eerste zonnedak
Na een lange periode van voorbereiding zal EcoThesinge na de zomer 
starten met de aanleg van een zonnedak met 154 panelen. Inwoners 
van Thesinge en omliggende dorpen (de zogenaamde postcoderoos) 
kunnen aan het project deelnemen door de aanschaf van energiecertifi-
caten die een aantrekkelijk rendement opleveren. De aanwezige leden 
stellen de documenten vast die hieraan ten grondslag liggen (het 
reglement voor opwekprojecten, het informatiedocument voor potentiële 
deelnemers en de deelnemersovereenkomst). Daarmee kan het officiële 
besluit genomen worden om groen licht te geven voor dit zonnedak. 
Belangstellenden kunnen tot  
1 juni aangeven of, en met maximaal hoeveel certificaten ze willen 
deelnemen. Wie mee wil doen moet lid zijn (of worden) van  EcoThesinge. 
Alle informatie over dit project staat op ecothesinge.nl.

Uitbreiding bestuur
Het zittende bestuur stelt voor Jan Dijkema en Aly Pepping toe te 
voegen aan het bestuur. Jan is al een aantal maanden betrokken bij het 
ontwikkelen van zonnedaken. Zijn ervaring als bouwkundig projectleider 
komt goed van pas. Aly is al vanaf de start van de coöperatie betrokken 
bij de communicatie en presentatie van EcoThesinge. Vanuit die rol 
denkt zij al regelmatig actief mee met het bestuur. De vergadering stemt 
bij acclamatie in met deze benoemingen.

De derde ALV van EcoThesinge

Wat komt er verder zoal ter tafel?
 De duurzaamheidsmarkt die in juni vorig jaar werd gehouden krijgt dit 
najaar een vervolg. Het is de bedoeling om weer een levendige 
informatiemarkt te organiseren waar mensen uit en rond Thesinge 
terecht kunnen met vragen over de verduurzaming van hun huis. 
 Het idee om te onderzoeken of het mogelijk is een elektrische deelauto 
in het dorp te stationeren, was in Thesinge door Dorpsbelangen 
geadopteerd. Omdat ook andere dorpen zich hierop oriënteren, pakken 
de energiecoöperaties uit deze dorpen dit nu gezamenlijk op.
 Een team van EcoThesinge heeft meegedaan aan Junior Energie-
coach. Zeven kinderen hebben op een speelse manier het een en ander 
opgestoken over energieverbruik en -besparing. Het bestuur blijft dit 
landelijke project volgen en bekijkt hoe dit volgend jaar een vervolg kan 
krijgen. 
 Het eerste zonnedak is een bescheiden stap in het licht van het doel 
om in 2030 als dorp energieneutraal te zijn. Tijdens de vergadering werd 
dan ook van gedachten gewisseld over nieuwe opwekprojecten. De 
aandacht gaat voorlopig vooral uit naar het vinden van geschikte daken. 
EcoThesinge nodigt dakeigenaren van harte uit om hierover in gesprek 
te gaan.
 Een kleine filmcrew is begonnen met het maken van korte filmpjes over 
energiebesparende maatregelen die Thesingers in hun huis hebben 
genomen. Het eerste staat inmiddels online. Wil je anderen laten 
meekijken bij jouw project (groot of klein), neem dan contact op via 
mail@ecothesinge.nl.

Namens EcoThesinge, Aly Pepping

Aly Pepping en Jan Dijkema hebben hun handen ineengeslagen en 
gaan samen het bestuur van EcoThesinge versterken met hun 
specifieke kennis. (foto Koos van de Belt)

Nadat Peter de vergadering om 22.00 uur sloot, ging het eerste filmpje, 
‘De warmtepomp van Peter en Ina Heidema’, in première. 
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Een lintje
Het is woensdagochtend 26 april, ik fiets 
naar de stad en ik heb zin in de ochtend. 
Jan, mijn collegavrijwilliger bij Humanitas, 
krijgt een lintje en ik mag erbij zijn, samen 
met Joke en Maaike, ook van Humanitas. Wij 
drieën zullen voor de ingang van het stad
huis wachten, op verzoek van Jans dochter. 

Tijdstip, bloemen, zelfs de parkeergarage waar 
ik mijn fiets moet stallen - die onder het oude 
V&D - het is allemaal uitvoerig afgesproken. Ik 
ben ruim op tijd in de stad en besluit mijn fiets 
in de stalling onder het Forum te zetten. Op 
mijn gemak wandel ik langs het News Café 
naar de Guldenstraat om nog even een snufje 
parfum op te spuiten bij de Douglas en een 
boodschapje te doen. Als ik in de Zwanestraat 
loop: telefoon. Maaike vraagt mij nú naar het 
stadhuis te komen. 
Dus passeer ik voor de tweede keer het News 
Café. De andere twee staan al voor de ingang 
van het stadhuis. Ik kijk wat rond - waar 
hebben jullie de bloemen trouwens, vraag ik 
nog - kijk even over mijn rechterschouder, en 
weer voor me. En dan nog een keer naar 
rechts. Daar komt Jan aan. Met mijn man Wim, 
en achter hen doemen de grijnzende gezichten 
van onze drie dochters op. Wim gaat voor de 
zekerheid achter mij staan om me letterlijk op 
te vangen. De dochters melden dat ze voor 
Jan komen. Die ze helemaal niet kennen.
Als ik vijf keer aan Jan heb gevraagd of híj dan 
geen lintje krijgt, is het wel duidelijk. Ik ben zelf 
de decorandus, zoals burgemeester Schuiling 
dat noemt. 

We mogen naar binnen en krijgen een tafel 
toegewezen in de grote burgerzaal in het 
vernieuwde stadhuis. De zaal is vernoemd naar 
de Groningse verzetsvrouw Anda Kerkhoven, 
vertelt Schuiling in zijn openingswoord. 

Tweede verrassing
Na de plechtigheid gaan we niet lunchen in de 
stad, zoals ik verwacht. Maar we fietsen naar 
Dorpshuis de Leeuw. Waar een paar vrienden 
komen, volgens Wim. 
Aan weerszijden van het toegangspad staan 
familie, vrienden, dorpsgenoten te applaudis-
seren. Ik word er helemaal verlegen van. ‘Wat 
moet ik nu doen?’ vraag ik. Gewoon naar 
binnen gaan, is het antwoord. Een gelegen-
heidskoor onder leiding van Hannie Havenga 
zingt een toepasselijk lied, er is een lunch en 
daarna nog een receptie met taartjes. De 
felicitaties, lieve woorden, bloemen, cadeau-
tjes. Het is hartverwarmend. 
‘Hoe kan het dat jullie dat allemaal wisten en ik 
niet’, heb ik wel tien keer gevraagd. Want 
niemand heeft zijn mond voorbijgepraat, en ik 
heb niets gemerkt. Alleen had ik bijna zelf een 
spaak in het wiel gestoken, door me in het 
Forum te bevinden waar de dochters hun auto 
hadden geparkeerd en door twee keer langs 
het News Café te lopen waar Wim, Jan en de 
dochters en schoonzonen zich wilden 
verstoppen. Ik ben hen niet tegengekomen, 
dankzij of eigenlijk ondanks dat telefoontje om 
onmiddellijk naar het stadhuis te komen. 

 Verrast? 
De foto spreekt boekdelen.

 Het ongeloof straalt nog 
van Anne’s gezicht als ze 
de aanwezigen in De 
Leeuw bedankt voor het 
totale geheimhouden. En 
op zo’n dag mag Wim ook 
een keer zijn eerder 
verkregen lintje dragen. 

Waarom een lintje
Het lintje is mij toegekend omdat ik mij onder 
andere heb ingezet voor cultureel erfgoed (als 
lid van de plaatselijke commissie van de kerk), 
mantelzorg (ik werk als vrijwilliger voor het 
Steunpunt Mantelzorg van Humanitas) en 
voetbal (GEO). Had iemand mij ooit gevraagd of 
ik een lintje zou willen, dan had ik gezegd: in 
geen geval. Nu overkwam het mij, totaal 
onverwachts, en het was fantastisch. Een 
koninklijke onderscheiding? Ik denk niet dat de 
koning zich bezighoudt met mijn lintje. Maar dat 
mensen om mij heen op deze manier hun 
waardering uitspreken, heeft mij erg geraakt. 
Net als de woorden van de burgemeester in zijn 
toespraak en van de commissaris van de 
Koning in de brief die ik kreeg. ‘Onze Groningse 
samenleving kan niet zonder mensen als u.’ 
Waarbij ik dat mensen als u zou willen vervan-
gen door vrijwilligers. En wat voor de Groningse 
samenleving geldt, geldt ook voor onze dorpen, 
geldt voor het hele land. We kunnen niet zonder 
de inzet van vrijwilligers. Het voelt goed om te 
ervaren dat dat gezien wordt.

Anne Benneker

 Tijdens de lunch 
neemt Anne nog een 
keer de lovende 
woorden van 
burgemeester 
Schuiling in ontvangst

(foto’s 
Koos van de Belt)
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Zaterdagavond 22 april vierden we het 77,5- jarig 
bestaan van de Vereniging Dorps belangen 
Garmerwolde in Dorpshuis de Leeuw.
Na het openingswoord door Rob Braspenning 
volgde een boeiende presentatie door leden van 
Wester Theater, de Trekpadbloazers en het 
Gemengd Mannenkoor Garmerwolde over 77,5 
jaar dorpsgeschiedenis. Voor de oud gedienden 
onder ons een feest der herkenning en voor de 
‘nieuwkomers’ en jonkies een indruk van wat er 
zoal in en rond Garmerwolde gebeurde. 
Te beginnen bij de start van de Vereniging 
Dorps belangen in het voorjaar van 1946 en 
eindigend bij de aanbieding van de Garmerwolder 
vlag.

Feest Dorpsbelangen!

 Rob Braspenning opent de avond, terwijl Hannie Havenga en 
consorten in de startblokken staan (fotograaf onbekend)

 Het was gezellig druk op het jubileumfeest (foto Sieb Klaas Iwema)

Rondje Nostalgie
Na vijf jaar is het eindelijk zo ver: op zaterdag 3 juni zal de zesde editie 
van het Rondje Nostalgie Garmerwolde plaats vinden! En voor de 
verandering is het deze keer niet op een zondag, maar op zaterdag. 
Komt dat zien en geniet van een ouderwets gezellig gebeuren! Voor 
jong en oud valt er van alles te beleven. Denk aan (spelende) draaior-
gels, oldtimer auto’s, een brocante/vintage markt, oldtimer bus voor een 
ritje door de omgeving, zeismaaiers, demonstratie ploegen met paarden, 
een historische dorsmachine en oude tractoren, vracht wagens en 
brandweervoertuigen. Plus diverse oud-Hollandse spelen en muziek 
door de Trekpadbloazers en de band Take Out. En natuurlijk zijn er ook 
verschillende eet- en drinkgelegenheden. 
Het begint om 10.30 uur; de toegang en ook het parkeren bij Van der Veen 
is gratis. Ook aan het begin van de Oude Rijksweg is ruimte om de fiets 
neer te zetten.

Hillie Ramaker-Tepper
Tijdens Rondje Nostalgie valt er veel moois te bewonderen, zoals een 
door een tractor aangedreven dorsmachine (foto van de eigenaar)

Fietst u mee? 
Het is bijna zover! De Thesinger Fietstocht ligt alweer klaar. Dora Westra 
en Jakob van der Woude hebben een mooie route uitgezet door ons 
prachtige Groninger landschap. Onderweg krijgt u een consumptie 
aangeboden, zijn er uitdagende vragen te beantwoorden en na afloop 
ontvangt u een vaantje. Aansluitend is er in Trefpunt ruimte voor een 
drankje en een praatje.

met prachtig versierde wagens, diverse activiteiten in de Feestweek, 
mogelijke verkoop van Café de Leeuw in 1984 aan een sexclub (met 
een spetterend optreden door ‘twee dames van lichte zeden’), de 
realisering van het dorpshuis en de viering van het 100-jarig bestaan 
van de school. Ook de verdwijning van de winkels en teloorgang van 
verenigingen (PJGG [een club van jongeren], Plattelandsvrouwen, 
Harmonie …) kwamen aan bod.
Knap, zoals Hannie Havenga en consorten het hele gebeuren in elkaar 
hebben gezet! En dat allemaal op rijm en ondersteund met bijpassende 
liedjes en nostalgische foto- en filmbeelden. Daar hebben heel wat uren 
voorbereiding ingezeten!

Na de pauze was de beurt aan de band Tennessee Bandits en gingen de 
voetjes van oud en jong al snel van de vloer. Al met al een zeer geslaagde 
avond.

Hillie Ramaker-Tepper

Twee vertellers, Betty Boer en Henri Veninga, namen ons mee door de 
geschiedenis. Er kwamen allerlei onderwerpen aan bod, zoals de 
verdwijning van het pontje over het Eemskanaal en de afsplitsing van 
het Heidenschap, de Hanengevechten, Badkuiprace en Fiets ‘m er in 
boven het Damsterdiep, de nieuwbouw aan de L. van der Veenstraat, 
geboorte van de Garmer & Thesinger Express, de vijfjaarlijkse optochten 

De tocht staat gepland voor vrijdag 9 juni en zal starten tussen 18.00 en 
19.30 uur vanuit Trefpunt. Kosten € 5,00 voor volwassenen en € 3,50 
voor jongelui onder de 15 jaar. Bij slecht weer wordt de fietstocht 
verplaatst naar vrijdag 16 juni. We hopen op veel enthousiaste deel-
nemers!

Inger de Goey, Dorpsbelangen Thesinge
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Met deze intentie is de Stichting Dorpshuis 
Trefpunt in Thesinge in 2007 van start ge
gaan. Een fijne plek creëren om samen te ko
men als dorpelingen. En dat lukt nog steeds 
in een mooi en inmiddels zeer duurzaam 
gebouw. Dat gaat natuurlijk niet vanzelf. 
Maar dankzij de inzet van bestuurders, com
missies en niet te vergeten de inzet van de 
vrijwilligers loopt het allemaal als een trein.

De bestuursleden
Elk bestuurslid heeft een eigen taak en rol. 
Peter Heidema is, als voorzitter, ambassadeur 
en woordvoerder namens het bestuur. Annelies 
Hofstede houdt de financiën bij, vraagt 
subsidies aan en is bovendien heel handig met 
allerlei digitale voorzieningen. Menco van der 
Berg houdt zich bezig met het onderhoud van 
het gebouw en de technische voorzieningen. 
Roelie Karsijns is de coördinator voor verhuur, 
houdt de agenda bij en maakt werkafspraken 
met de huurders. 

Een vacature
Voor een vijfde bestuurslid is nog een vacature. 
Het zou fijn zijn dat deze wordt opgevuld, want 
ieders pakket is goedgevuld en inmiddels 
bestaat het bestuur uit, gelukkig fitte, 50- en 
60- plussers. Een nieuw bestuurslid, liefst 
iemand die wat jonger is, heeft nu dus wel 
de luxe om eerst zonder portefeuille mee te 
draaien. Mijn eigen ervaring, sinds september 
2022 bestuurslid, is dat er een leuke en prak-
tische overlegsfeer is. Eén keer in de maand 
een uurtje vergaderen en tussendoor commu-
niceren via de app of mail is te behappen. 

De commissies 
De Technische Commissie (TC) zet een 
technisch archief op en maakt een MIOP 
(Meerjaren Investerings- en Onderhoudsplan). 
Ook organiseert de TC incidentele onderhouds-
klussen. De Financiële Commissie overlegt 
regelmatig met de penningmeester over de 
financiën en heeft een adviserende functie.

De vrijwilligers 
Er is een pool van zo’n 40 vrijwilligers waarop 
een beroep gedaan kan worden bij een 
activiteit. Coördinatoren Koos van de Belt en 
Anja Ensing zetten bij toerbeurt de gevraagde 

Een huiskamer voor Thesinge

inzet uit bij de vrijwilligers. De vrijwilligers 
hebben nagenoeg allemaal een IVA-certificaat, 
het handboek beschrijft uitvoerig de taken en 
nieuwe vrijwilligers worden zo mogelijk 
ingewerkt door iemand met meer ervaring. 
Naast deze periodieke inzet worden enkele 
vaste taken ingevuld. Denk daarbij aan inkoop 
en voorraadbeheer (Kees van Zanten), de was 
(Johan en Aaltje Mollema) en niet te vergeten 
de wekelijkse schoonmaak (Anne en Astrid de 
Glee). Al met al loopt het op rolletjes. Huurders 
zijn erg tevreden over de inzet, de dienst-
verlening en de uitstraling van de zaalruimte.

De activiteiten
In de agenda – inzichtelijk voor betrokkenen 
van Trefpunt – staan wekelijks een aantal 
vaste activiteiten. Allereerst de BSO en de 
Peuterspeelzaal die gebruikmaken van een 
speciaal ingerichte binnenruimte en het 
afgesloten buitenterrein. Noaberstee is – uitge-
zonderd de zomermaanden- elke woensdag-
ochtend aanwezig. Verder staan de toneelver-
eniging, de damclub, de PKN-gemeente, 
Dorpsbelangen, EcoThesinge, de G&T 
Express en de yogalessen regelmatig op het 
lijstje. Incidenteel gebruiken begrafenisonder-
nemers Trefpunt voor condoleances. Voor het 
regelen van praktische zaken rondom deze 
laatste activiteit is Kor van Zanten Hzn. 
aanspreekpunt. 

De laatste ronde is zoals gebruikelijk voor Janiene, Heina, Arjan en Kees. Gevieren zorgen zij 
maandelijks voor een lucratieve inkomstenbron voor Trefpunt. En voor een drukbezocht culinair 
en sociaal samenzijn voor vele Thesingers en eventuele gasten. (foto Koos van de Belt)

De vrij-mi-bo
Elke eerste vrijdagavond van de maand is er 
een borrel- en snackuurtje in Trefpunt. De als 
restaurant ingerichte zaal is dan goedgevuld 
met ruim veertig Thesingers, groot en klein. 
Onder het genot van een borrel, frites en/of een 
snack wordt er gezellig bijgepraat. In de relatief 
kleine keuken frituren Heina van Zanten en 
Janiene de Lange de bestelde hapjes en zetten 
deze klaar voor het uitserveren. Arjan Leijsse-
naar brengt met een gulle lach en de nodige 
babbel de bestellingen naar de gasten. Kees 
van Zanten heeft het naar zijn zin achter de bar, 
schenkt de drank, houdt de bonnetjes bij en 
rekent (per pin of contant) af met de vertrek-
kende gasten. Al met al een heel geslaagd 
gebeuren in de huiskamer van Thesinge.

De huurders
Naast dat Trefpunt wordt gebruikt voor het 
verenigingsleven en andere dorpsactiviteiten, 
wordt het gehuurd door mensen die iets te 
vieren hebben of een familiereünie houden. 
Veelal door Thesingers, soms door mensen 
buiten het dorp, die vaak wel een link hebben 
met Thesinge. Een hoogtepunt, ook in financi-
eel opzicht, zijn de tweejaarlijkse internationale 
congressen georganiseerd door Henk Busscher 
en Hennie van der Mei. Uit alle werelddelen 
komen wetenschappers op het gebied van Bio-
materialen samen in het pittoreske Thesinge. 
Verder maken verschillende afdelingen van de 
gemeente Groningen en het Gebiedsteam Ten 
Boer regelmatig gebruik van de accommodatie. 

Gezond verder 
Trefpunt is mede financieel gezond omdat er 
tijdig is geïnvesteerd in zonnepanelen, een 
warmtepomp en isolatie. Dit scheelt enorm in de 
energielasten. De bar- en huurinkomsten dekken 
een deel van de exploitatiekosten. Ook de sub-
sidies van de gemeente voor beheer, onderhoud 
en enkele vaste kosten zijn een belangrijke bron 
van inkomsten evenals de opbrengst van de 
oud-papier-inzameling in Thesinge. Al met al 
een gezonde situatie. Dankzij ieders vrijwillige 
inzet! 

Roelie Karsijns-SchievinkMenco, Peter, Annelies en Roelie overvallen tijdens een bestuursvergadering (foto Koos van de Belt) 
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Het voetpad langs de Dorpsweg vanaf het plaatsnaambord naar de 
Stadsweg (het gedeelte buiten de kern) is klaar en door flexibele 
bermpaaltjes gescheiden van de rijbaan (foto Harjo de Poel)  

Acht zwanenweesjes?

Nee hoor. In de sloot aan de Lageweg nabij Thesinge, waar vorig 
jaar een zwanenfamilie werd geringd (zie G&T augustus 2022) zijn 
beide ouders wel degelijk nabij om hun kroost te beschermen. 
(foto’s Koos van de Belt) 

De Soos
De klaverjasavond in april heeft de volgende 
uitslag opgeleverd:
1 Jan van der Molen 4079 pnt.
2 Geert Pops 3774 pnt.
3 Harm Derk Tammeling 3428 pnt.

We stoppen er nu even mee. De volgende keer 
is op dinsdag 12 september, aanvang 20.00 uur, 
in Dorpshuis de Leeuw.

Jannes Ramaker

De Eendracht 
Zowel in de lente als in de zomer wordt er door 
klaverjasclub De Eendracht gekaart in 
Thesinge. Dus ook de laatste vrijdagavond in 
maart. Er was een mooie opkomst van leden 
en er werd met volle inzet geklaverjast met 
(gezonde) spanning: zal ik spelen, zal ik 
passen? Altijd een dilemma voor klaverjassers. 
Ondanks dit alles heerste er een ontspannen 
sfeer en konden aan het eind van de avond de 
volgende winnaars bekend worden gemaakt:

1 Peter Beeftink 5070 pnt.
2 Aries Sibma 5054 pnt.
3 Folkert van Zanten 5049 pnt.

De volgende speelavonden zijn op vrijdag 
26 mei en 30 juni om 19.30 uur in Trefpunt. 

Dick Verweij

Nieuwe voetpaden

Ook het wandelpad langs de Grasdijkweg/Fledderboschweg is op 
donderdag 4 mei opnieuw aangelegd. Men kan hier weer veiliger 
wandelen (foto Sieb-Klaas Iwema) 

Het Instituut Mijnbouwschade Groningen (IMG) biedt bevings-
gedupeerden voortaan de keuze ‘de pauzeknop in te duwen’. Iedereen 
met een lopende aanvraag voor vergoeding van fysieke schade die in 
de besluitfase zit, krijgt zo de keuze om eventueel het besluit uit te 
stellen. Dit heeft voor aanvragers als voordeel dat ze op een later 
moment mogelijk meteen in aanmerking komen voor gunstiger voor-

Mogelijkheid tot ‘pauzeknop’ voor schadeafhandeling
waarden in de schadeafhandeling of hogere bedragen. In de toekomst 
mag het schadeloket namelijk waarschijnlijk schades vergoeden die nu 
nog worden afgewezen. Ook worden de bedragen waarschijnlijk hoger.
Voor meer informatie over deze regeling, zie 
www.schadedoormijnbouw.nl/nieuws/tijdelijke-maatregel-rond-besluiten-
over-fysieke-schade  
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Colofon
Contactpersoon redactie 
Garmerwolde
Hillie Ramaker-Tepper 050 541 5335
Thesinge
Metha Nijkamp 050 302 3217
Fotograaf 
Garmerwolde
Patrizia Meijer 06 30 75 42 16
Thesinge
Koos van de Belt 06 12 10 13 78
Penningmeester
Tjakko Tjakkes 050 549 9344
W.F. Hildebrandstraat 61
9798 PH Garmerwolde
Bank: IBAN NL74 RABO 0320 7057 49
t.n.v. Garmer en Thesinger Express
Abonnementen
Abonnementsgeld: € 13,50 per jaar 
(via automatische incasso) 
Postabonnees: basistarief + porto
Prijs losse krant: € 1,50
Bezorgklachten
bezorgen@gentexpress.nl
of bel met de redactie
G&T Express op het internet
www.gentexpress.nl
Opmaak Aly Pepping Thesinge
Druk Drukkerij Groningen
Oplage 525 exemplaren

Volgende krant komt uit op  
30 juni 2023
Kopij inleveren uiterlijk zaterdag  
17 juni vóór 18.00 uur via: 
gentexpress@hotmail.com, 
Dorpsweg 26 of G.N. Schutterlaan 16

Agenda

Foto van de maand
De wilg bij het Hoogholtje herrijst, opdat iedereen in de 
omgeving mag genieten van de schoonheid en de schaduw 
(foto Patrizia Meijer)

Woensdag 31 mei, 14 juni en  
28 juni (de even weken)
Garmerwolde, jeu-de-boulesbaan; 
14.00 uur: jeu de boules (bij goed 
weer). 
Info: Pia Pops, tel. 050 541 6587.
Vrijdag 2 juni
-  Garmerwolde, Dorpshuis de 

Leeuw; vanaf 17.30 uur: 
Dorpsborrel.

-  Garmerwolde, Dorpshuis de 
Leeuw; 20.30 uur: Repetitie 
Gemengd Mannen Koor.

-  Thesinge, Trefpunt; 17.00 - 19.00 
uur: Borreluurtje met frituur.

Zaterdag 3 juni
Garmerwolde, Oude Rijksweg/
Grasdijkweg/Geweideweg; vanaf 
10.30 uur: Rondje Nostalgie
Zondag 4 juni
Thesinge, Kloosterkerk; 15.00 uur: 
Duo Coordonné - Terrain Vague. 
Liederen begeleid door luit en 
theorbe. Meer info:  
thesinge.com/cultuur.
Woensdag 7 t/m zaterdag 10 juni
Dorpsfeest Ruischerbrug, 
Ruischerwaard, Noorddijk en Klein 
Harkstede.
Vrijdag 9 juni 
Thesinge; fietstocht (bij slecht 
weer een week later, 16 juni). 

Matt en z’n matties door Matthieu Visser

Zaterdag 10 juni
Thesinge; vanaf 9.00 uur: Ophalen 
oud papier.
Woensdag 14 juni
Beide dorpen; vanaf 8.00 uur: 
GoudGoed. (zie afvalwijzer)
Zaterdag 17 juni
-  Garmerwolde, GEO-terrein: 

Traditionele slotzaterdag vv 
GEO. (zie artikel)

-  Thesinge, Trefpunt; vanaf 20.00 
uur: Decennia, muziek van de 
jaren zeventig tot heden.

Vrijdag 23 juni 
Garmerwolde; start 19.00 uur bij 
Dorpsweg 31: Eco-wandeling o.l.v. 
Piet van Zanten. (zie artikel) 

Maandag 26 juni
-  Garmerwolde; 8.30 - 9.30 uur: 

Chemokar t.o. Koningsheert.
-  Thesinge; 9.45 - 10.45 uur: 

Chemokar op het Hendrik 
Ridderplein.

Vrijdag 30 juni
-  Garmerwolde; vanaf 18.00 uur: 

Ophalen oud papier.
-  Thesinge, Trefpunt; 19.30 uur: 

Kaartclub De Eendracht.


